
PROTOKÓŁ Nr 29/20
ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Mielnik

w dniu 26 czerwca 2020 roku

Lista obecności członków Komisji w załączeniu do protokołu.

W posiedzeniu udział wzięli:

1. Pan Marcin Urbański - Wójt Gminy
2. Pan Marcin Czerwiński - Zastępca Wójta
3. Pani Małgorzata Szymańska - Skarbnik Gminy
4. Pan Piotr Wysocki - Sekretarz Gminy
5. Pan Michał Baranowski - dyrektor GOKSiR
6. Pan Mariusz Wielogórski - dyrektor ZGK
7. Pani Irena Wysocka - Dyrektor GBP
8. Pan Tomasz Gorochowicz - Kierownik Referatu w UG

Obradom Komisji przewodniczył Pan Artur Gacki – Przewodniczący Rady Gminy.

Porządek posiedzenia:
1. Zaopiniowanie  projektów  uchwał  będących  przedmiotem  obrad  XVI  sesji  Rady

Gminy:
1) w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2020,
2) w sprawie zatwierdzenia  rocznego sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka

Kultury,  Sportu  i  Rekreacji  w  Mielniku  oraz  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  
w Mielniku za 2019 rok,

3) w  sprawie  rozpatrzenia  i  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze
sprawozdaniem  z wykonania budżetu Gminy Mielnik za 2019 rok,

4) debata  nad  raportem  gminy  –  zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie
udzielenia Wójtowi Gminy Mielnik wotum zaufania,

5) w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy,
6) w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości grup przedsiębiorców, których

płynność  finansowa  uległa  pogorszeniu  w  związku  poniesieniem negatywnych
konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19.

2. Przygotowanie Gminy Mielnik do sezonu turystycznego.
3. Ocena funkcjonowania Zakładu Gospodarki Komunalnej w Mielniku.
4. Sprawy bieżące.

Do punktu 1(1).

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła i omówiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie
gminy na 2020 r. 

Pytania radnych dotyczyły przebudowy ulicy Królewskiej, dotacji na zakup samochodu dla
policji, uprzątnięcia gałęzi przy drodze wojewódzkiej w Tokarach, zwiększenia środków na
energię i gaz w szkole, wykonania projektu kanalizacji, deficytu budżetowego, kontynuację
budowy Rubinka i jego oczyszczenie, przebudowy budynku po straży granicznej.
Na pytania radnych odpowiedzi udzieliła Pani Skarbnik, Pan Wójt Gminy i Pan Zastępca
Wójta.
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Pan Wójt odpowiadając na temat Rubinka poinformował, że ubiegamy się w Tyglu Doliny
Bugu o środki na prace przy Rubinku. Możemy otrzymać  kwotę w wysokości 393 tys.zł,. Nie
było uwag do naszego wniosku, umowy na dofinansowanie jeszcze nie podpisaliśmy.
Rubinek  został  częściowo  oczyszczony  z  glonów,  zrekultywowano  i  wysprzątano  plażę.
Zgłosiła się firma, która może wykonać biologiczne oczyszczenie wody. W dno zbiornika, na
okres 36 miesięcy, wprowadza się aplikację z bakteriami. Koszt wprowadzenia takiej aplikacji
i  zasadzenia  roślin  wynosi  15  tys.zł.  Jest  to  autorska  metoda i  zastanawiamy się  nad  jej
zakupem

Pan Marcin  Czerwiński –  Zastępca  Wójta  poinformował,  że  jesteśmy w trakcie  pisania
wniosku na  pozyskanie  środków na  utworzenie  w budynku po SG Centrum opiekuńczo-
mieszkalnego. Wniosek piszemy sami, zajmuje się tym GOPS i niebawem, po poprawkach,
zostanie złożony. Przy budynku po SG wykonane zostały prace porządkowe.

Pan  radny  Leszek  Karbowski  zapytał  czy  będziemy  korzystać  z  Funduszu Inwestycji
Samorządowych. Stwierdził, że należy pomyśleć o wykonaniu ulicy Zamkowej.

Pan Wójt  odpowiedział,  że z tego tytułu otrzymaliśmy tylko 0,5 mln. zł,  inne samorządy
dostały więcej. 

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  14  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2020.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 1(2).

Pan  Michał  Baranowski  i  Pani  Irena  Wysocka przedstawili  sprawozdanie  finansowe
Gminnego  Ośrodka  Kultury,  Sportu  i  Rekreacji  w  Mielniku  oraz  Gminnej  Biblioteki
Publicznej w Mielniku za 2019 rok,

Pan  Michał  Baranowski  zaproponował  aby  środki  których  nie  wydamy  na  Muzyczne
Dialogi  przeznaczyć  na  przebudowę dachu  w GOKSiR.  Dach  przecieka,  zamoknięta  jest
wełna mineralna mająca  ocieplać dach.  Kosztorys  przebudowy dachu wynosi  104 tys.  zł.
brutto, mieści się w tym ocieplenie, ofoliowanie, obróbka kominów i orynnowanie.
Radni  wyrazili  wątpliwość  czy  kwota  ta  jest  wystarczająca,  mieli  również  uwagi  co  do
pozostawienia bez zmian konstrukcji dachu (dach jest płaski).

Pan  Przewodniczący  Rady stwierdził,  że  trzeba  zorganizować  przetarg  na  przebudowę
dachu i  wtedy będzie  wiadomo czy kwota  ta  jest  wystarczająca.  W razie  braku środków
przetarg zostanie unieważniony. Zapytał o zmniejszone przychody GOKSiR w 2019 roku.

Pan Michał Baranowski wyjaśnił, że zmniejszyły się dochody z wynajmu domków, które są
w coraz gorszym stanie technicznym.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  14  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały  w sprawie zatwierdzenia  rocznego sprawozdania finansowego Gminnego
Ośrodka  Kultury,  Sportu  i  Rekreacji  w  Mielniku  oraz  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  
w Mielniku za 2019 rok, 

(w zał. na str...............prot.)



3

Do punktu 1(3).

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  z wykonania budżetu Gminy Mielnik za
2019 rok.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  14  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze
sprawozdaniem  z wykonania budżetu Gminy Mielnik za 2019 rok.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 1(4).

Pan  Wójt  i  Pan  Zastępca  Wójta przedstawili  Raport  o  stanie  Gminy  Mielnik.  Raport
powstał  w  oparciu  o  wytyczne  Fundacji  im.Stefana  Batorego,  która  wspiera  rozwój
demokracji  i  społeczeństwa  obywatelskiego  w  Polsce.  Raport  został  sporządzony  przez
pracowników Urzędu Gminy,  dotyczy roku 2019, znajdują się  w nim ogólne informacje  
o gminie,  dane  demograficzne,  zestawienia z  realizacji  polityk,  programów, uchwał Rady
Gminy Mielnik. Raport kończy się wnioskami i rekomendacjami.

Pan radny  Jarosław  Selwestrowicz poprosił  o  wydruk  raportu,  ponieważ  otrzymał  go  
w formie elektronicznej a chciałby mieć wersję papierową.

Pan radny Jerzy Weremjewicz zauważył, że obowiązujące w gminie prawo planistyczne
uniemożliwia rozwój działalności gospodarczej Pana radnego.

Pan radny Leszek Karbowski wniósł uwagi do niektórych zapisów w Raporcie dotyczących
np. ilości wykonanych przyłączy kanalizacyjnych, wydatków majątkowych, braku wartości
wkładu własnego przy niektórych inwestycjach.
We  wnioskach  i  rekomendacjach  brak  jest  informacji  o  możliwości  zjedzenia  posiłków  
w Mielniku – mała wydajność istniejącej restauracji.

Pan Wójt poinformował, że od 10 lipca br. w Mielniku rozpocznie działalność jadłodajnia  
w Topolinie, w budynku byłej kajakarni. Udało się przekonać inwestora do tej działalności,
ponadto na własny koszt wyremontuje pomieszczenie kajakarni.
Należy zastanowić się nad budową ulicy Zamkowej, skarpa przy ulicy jest niezabezpieczona 
i w każdej chwili może osunąć się na tę ulicę. Dopóki nie otrzymamy zgody na rewitalizację
Góry Zamkowej i nie zabezpieczymy murów kościoła, nie możemy prowadzić tam żadnych
prac.

Pan radny Leszek Karbowski  zaproponował aby w sposób administracyjny naciskać na
właścicieli budynków po Ośrodku Zdrowia i po GS aby je zagospodarowali i dbali 
o właściwe utrzymanie otoczenia.

Pan  Wójt zapewnił,  że  monitujemy  te  sprawy,  wysyłamy  do  właścicieli  pisma  aby
utrzymywali porządek na posesjach. 
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Pani Skarbnik odniosła się do wystąpienia Pana radnego Leszka Karbowskiego, dotyczącego
ujęcia  w  raporcie  wydatków  majątkowych  gminy.  Stwierdziła,  że  dane  w  raporcie  są
właściwe i zapis o 44,9 % wykonaniu wydatków majątkowych w odniesieniu do planu jest
prawidłowy.

Komisje  Rady  12  głosami  za,  przy  2  głosach  wstrzymujących  się,  pozytywnie
zaopiniowały  projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  Wójtowi  Gminy  Mielnik  wotum
zaufania.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 1(5).

Pan  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej odczytał  wniosek  Komisji  Rewizyjnej  
o udzielenie Wójtowi absolutorium za 2019 rok.

(w zał. na str...............prot.)

Pani  Skarbnik  Gminy przedstawiła  2  uchwały  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w
Białymstoku w sprawie :

1) wyrażenia  opinii  o  przedłożonym  przez  Wójta  Gminy  Mielnik  sprawozdaniu  
z wykonania budżetu za 2019 rok,

2) wyrażenia  opinii  o  przedłożonym przez  Komisję  Rewizyjną  Rady Gminy Mielnik
wniosku o udzielenie Wójtowi absolutorium z 2019 r.

(w zał. na str...............prot.)

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  14  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 1(6).

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  zwolnień  od  podatku  od
nieruchomości  grup  przedsiębiorców,  których  płynność  finansowa  uległa  pogorszeniu  w
związku poniesieniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  14  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt  uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości  grup przedsiębiorców,
których  płynność  finansowa  uległa  pogorszeniu  w  związku  poniesieniem  negatywnych
konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 2.

Pan Dyrektor GOKSiR przedstawił informację na temat przygotowania Gminy Mielnik do
sezonu turystycznego.
Poinformował o zakończeniu remontu budynku zaplecza sportowego,  złożono wniosek do
nadzoru budowlanego o odbiór budynku, jest również pozytywna opinia Sanepidu.

(w zał. na str...............prot.)



5

Pan radny Kazimierz Tobota zapytał dlaczego w miesiącach letnich – lipcu i sierpniu brak
jest  działań w muzeum.

Pan dyrektor  odpowiedział,  że ze względu na epidemię artyści wycofali się z prezentacji
swoich prac. W ODZM otwarto w tym czasie wystawę strojów i rekwizytów z filmu „Ogniem
i Mieczem”. Dzisiaj ustawione zostaną tablice i banery informujące o miejscach noclegowych
w hotelu.

Do punktu 3.

Pan dyrektor ZGK przedstawił informację o pracy ZGK. Poinformował o cieknącym dachu
na budynku ZGK i braku pieniędzy na jego wymianę. Ryczałt jest brany na kolejne miesiące,
w  roku  przyszłym  nastąpią  zmiany  w  funkcjonowaniu  Zakładu.  Obecnie,  aby  móc
funkcjonowań, niezbędne jest zwiększenie ryczałtu dla Zakładu.

(w zał. na str...............prot.)

Pan radny Kazimierz Tobota uznał, że proponowany wzrost ryczałtu jest duży i wynosi 50
%. Skąd Wójt weźmie na to środki?

Pan Dyrektor wyjaśnił, że od 2017 r. ryczałt nie był podnoszony, sprzęt jest w opłakanym
stanie, na wybudowanej hali brak oświetlenia, generalnego remontu wymaga oczyszczalnia
ścieków (podłoga pod zbiornikami zapada się).

Pani  Skarbnik przypomniała  radnym,  że  zakład  budżetowy  ma  ograniczone  możliwości
działania, wykonuje zadania własne gminy i gmina musi go finansować.

Pan  radny  Jarosław  Selwestrowicz stwierdził,  że  trzeba  wyliczyć  ile  kosztują  zadania
wykonywane przez Zakład i  rozważyć inne formuy finansowania ZGK, bo ryczałt tego nie
rozwiąże.

Pan  dyrektor  ZGK podał  przykład  dobrze  funkcjonującego  Zakładu  w  Drohiczynie.
Zapewnił, że po zmianach organizacyjnych, pozyskaniu specjalistów – kierowcy, hydraulika,
elektryka, mechanika, Zakład będzie funkcjonował dużo lepiej.

Pan  Wójt stwierdził,  że  najbardziej  właściwą  formą  jest  rezygnacja  z  ryczałtu.
Rozmawialiśmy z PUK Hajnówka w sprawie wylizingowania śmieciarki, wtedy 2/3 opłat za
gospodarowanie odpadami pozostałoby w gminie a 1/3 oddalibyśmy do PUK.

Pan radny Leszek Karbowski  stwierdził,  że mamy dwie możliwości – albo zlikwidować
ZGK albo go dofinansować. Gmina nie mogłaby funkcjonować bez Zakładu, koszt wynajmu
wszelkich usług byłby bardzo duży. Pan radny proponuje aby w roku bieżącym zwiększyć
ryczałt dla ZGK a w przyszłym roku zmienić jego działanie.

Do punktu 4.

Pan radny Jerzy Weremjewicz zapytał o drogę łączącą boisko z Osłowem, równanie dróg
oraz sprawę związaną z dzierżawą gruntów dla Wspólnoty z Mielnika.
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Pan  Wójt odpowiedział,  że  Wspólnota  Gruntowa  zgłosiła  propozycję  zamiany  działek  
z gminą, potem wycofała się z tej propozycji. Odbył się przetarg, który wygrał Pan Mateusz
Bukrewicz dając kwotę 45.220,00 zł. za dzierżawę wszystkich działek. Zaproponujemy mu
podpisanie umowy dzierżawy, jeśli jej nie podpisze, będziemy organizować nowy przetarg.
W kwestii drogi od boiska do Osłowa – droga ta jest tylko do zjazdu nad Bug za Górą, dalej
jest teren Wspólnoty Gruntowej i drogi nie ma.
Równanie dróg – co roku jest ten sam problem z równaniem dróg. Nie ma zgody co do tego,
jakie  drogi  maja  być  równane.  Mieszkańcy  wydzwaniają  do  Wójta  i  zgłaszają  drogi  do
równania, co nie zawsze jest konieczne. Jako przykład podał drogę Mętna – Sutno, gdzie
interweniowano w sprawie jej wyrównania a po sprawdzeniu przez Pana Wójta okazało się,
że nie jest to potrzebne.

Pan radny Leszek Karbowski stwierdził, że najpierw sołtys  powinien uzgodnić 
z mieszkańcami zakres prac na drogach a dopiero potem przekazać sprawę do Wójta.

Pan radny Jarosław Selwestrowicz  zgłosił  potrzebę  naprawy drogi  dojazdowej  do  pól  
w Moszczonie Królewskiej. Można zrobić to dopiero po zbiorach, bo teraz rośnie tam zboże.

Pan radny Wiesław Remesz poinformował, że po równaniu drogi w jego wsi przez 3 dni
pracował przy jej poprawianiu i uczynieniu przejezdną.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała 
Elżbieta Szymańska

Przewodniczący Rady

        Artur Gacki


